النشرة اليومية للاتحاد **UAC DAILY MONITOR**

31 أذار (وارس) 2022 نشرة يووية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية



الاعلان عن الفائز بهسابقة رالي العرب بنسختما الثانية خالد حنفي: دعم الشباب بهدف تنوية روح الابتكار والريادة

جرى في ختام المنتدى الدولي لريادة الاعمال والاستثمار، الاعلان عن الفائز في مسابقة "رالي العرب" بنسختها الثانية التي عقدت ضمن فعاليات اكسبو دبي 2020، بتنظيم من اتحاد الغرف العربية واتحاد غرف التجارة والصناعة بدولة الامارات العربية المتحدة بالشراكة والتعاون مع الأكاديمية العربية للعلوم والتكنولوجيا والنقل البحري ومنظمة الامم المتحدة للتنمية الصناعية (يونيدو).

وشهد الحفل الختامي حضور رئيس اتحاد الغرف العربية ورئيس اتحاد الغرف الاماراتية ورئيس غرفة تجارة وصناعة ابوظبي عبدالله محمد المزروعي، وامين عام اتحاد الغرف العربية الدكتور خالد حنفي، وامين عام جامعة الدول العربية احمد ابو الغيط، ورئيس الأكاديمية العربية للعلوم والتكنولوجيا والنقل البحري إسماعيل عبد الغفار، ورئيس مكتب اليونيدو للاستثمار والتكنولوجيا في البحرين الدكتور هاشم حسين.

وأعلن امين عام اتحاد الغرف العربية الدكتور خالد حنفي عن الاسماء الفائزة في المراكز الثلاثة الاولى من المسابقة، حيث فاز الفريق السوري في المركز الاول، والفريق الفلسطيني في المركز الثاني، بينما حار الفريق اللبناني على المركز الثالث.

وتحدث حنفي، فأكد أنه انطلاقا من أن الشباب هم عنصر التغيير، وأن التغيير العربي المنشود يحتاج الى سواعد شبابه، بادر اتحاد الغرف العربية بصفته ممثلا للقطاع الخاص العربي، بالتعاون مع الأكاديمية العربية للعلوم والتكنولوجيا والنقل البحري، ومكتب اليونيدو لتكنولوجيا الاستثمار والترويج

في البحرين، إلى إطلاق مسابقة "رالي العرب لريادة الأعمال 2019"، بهدف تنمية روح الابتكار والريادة لدى الشباب العربي.

Union of Arab Chambers

وشدد على أن هدف اتحاد الغرف العربية من إطلاق المسابقة والجائزة، كان من اجل فتح مساحة واسعة لمشاركة جميع الشباب بالدول العربية وربطهم باحتياجات سوق العمل وخلق المزيد من فرص العمل تمهيداً للمساهمة في التنمية المستدامة بالمنطقة العربية.

كذلك ألقى كلمات كل من: امين عام جامعة الدول العربية احمد ابو الغيط، ورئيس الأكاديمية العربية للعلوم والتكنولوجيا والنقل البحري إسماعيل عبد الغفار، ورئيس مكتب اليونيدو للاستثمار والتكنولوجيا في البحرين الدكتور

وتركز فكرة "الرالي" تركز على اختيار عنصر الشباب الذين تتراوح اعمار هم بين 18 و 30 سنة، حيث أن نصف المشاركين في الفرق المتنافسة في المسابقة يفترض أن يكونوا طلبة جامعات والنصف الاخر من الخريجين. ولقد تقدم للمشاركة في المسابقة فرقا عديدة من 14 دولة عربية هي: مصر، موريتانيا، ليبيا، الاردن، البحرين، سلطنة عمان، فلسطين، لبنان، العراق، تونس، المغرب، الجزائر، المملكة العربية السعودية، والعراق.

وتمحورت مشاريع الفرق المشاركة، حول الابتكار في التكنولوجيا، والثورة الصناعية الرابعة، وكذلك في الطاقة المتجددة والطاقة التقليدية، والتكنولوجيا الزراعية، وستساعد هذه المسابقة الشباب على تحويل أفكار مشروعاتهم المبتكرة لكيانات قائمة بالسوق متمثلة في شركات كبري.

Announcing the Winner of the Second Arab Rally Competition Khaled Hanafi: Supporting Youth to Develop the Spirit of Innovation and Leadership

At the conclusion of the International Forum for Entrepreneurship and Investment, the winner of the second edition of the "Arab Rally" competition, which was held within the activities of Expo 2020 Dubai, was announced, Organized by the Union of Arab Chambers and the Federation of Chambers of Commerce and Industry in the United Arab Emirates in partnership and cooperation with the Arab Academy for Science, Technology and Maritime Transport and the United Nations Industrial Development Organization (UNIDO).

The closing ceremony was attended by the President of the Union of Arab Chambers, President of the Federation of Emirates Chambers, and the President of the Abu Dhabi Chamber of Commerce and Industry Abdullah Muhammad Al Mazrouei, and the Secretary-General of the Union of Arab Chambers, Dr. Khaled Hanafi, the Secretary-General of the League of Arab States, Ahmed Aboul Gheit, the President of the Arab Academy for Science, Technology and Maritime Transport, Ismail Abdel Ghaffar, and the Head of the UNIDO Investment and Technology Office in Bahrain, Dr. Hashem Hussein.

The Secretary-General of the Union of Arab Chambers, Dr. Khaled Hanafi, announced the winning names in the first three places of the competition, where the Syrian team won first place, the Palestinian team ranked second, while the Lebanese team won third place.

Hanafi spoke, emphasizing that youth are the agent of change, and that the desired Arab change needs the hands of its youth, the Union of Arab Chambers, as a representative of the Arab private sector, took the initiative, in cooperation with the Arab Academy for Science, Technology and Maritime Transport, and the UNIDO Office for Investment and Promotion Technology in Bahrain, to launch the "Arab Rally for Entrepreneurship 2019" competition, with the aim of developing the spirit of innovation and leadership among Arab youth.

He stressed that the aim of the Union of Arab Chambers in launching the competition and award was to open a wide space for the participation of all young people in Arab countries, link them to the needs of the labor market and create more job opportunities in preparation for contributing to sustainable development in the Arab region.

Also delivered were speeches by: Arab League Secretary-General Ahmed Aboul Gheit, President of the Arab Academy for Science, Technology and Maritime Transport Ismail Abdel Ghaffar, and Head of the UNIDO Investment and Technology Office in Bahrain Dr. Hashem Hussein.

The idea of the "Rally" focuses on selecting the youth component between the ages of 18 and 30 years, as half of the participants in the teams competing in the competition are supposed to be university students and the other half are graduates. Several teams from 14 Arab countries submitted to participate in the competition: Egypt, Mauritania, Libya, Jordan, Bahrain, Sultanate of Oman, Palestine, Lebanon, Iraq, Tunisia, Morocco, Algeria, Saudi Arabia, and Iraq.

The projects of the participating teams focused on innovation in technology, the Fourth Industrial Revolution, as well as in renewable energy, traditional energy, and agricultural technology. This competition will help young people to transform their innovative project ideas into market-based entities represented by major companies.







